
Protokoll från styrelsemöte
med Föreningen Grävande Journalister

Föreningen Grävande Journalister
Orgnr 802014-3833

Protokoll nr: 6, 2023
Datum: 7 juni, 2023
Plats: Svenska Dagbladet, Stockholm, 11-16.
Deltagande ledamöter: Ulla Sätereie, Åsa Larsson, Lena Pettersson, Anna Tiberg, Tobias
Andersson Åkerblom, Rolf Lunneborg, Jessica Ziegerer, Johan Lundahl (§1-10 på länk)
Frånvarande ledamöter: Anneli Megner Arn, Nikolai Atefie (suppleant)

1. Ulla Sätereie hälsade välkommen och förklarade mötet öppnat.

2. Ulla Sätereie valdes tillmötesordförande.

4. Jessica Ziegerer valdes till sekreterare.

5. Rolf Lunneborg och Lena Pettersson valdes till justerare.

6. Mötet godkände dagordningen.

7. Slutrapport från Gräv 23 i Karlstad
Morgan Schmidt, ekonomiansvarig för grävseminariet i Karlstad, är med på länk och redogör

för det preliminära slutresultatet för grävseminariet i Karlstad. Ekonomin ser bra ut men

ännu är det för tidigt att slå fast den slutgiltiga vinsten. Det beror delvis på att Meetx

fortfarande inväntar betalningar för deltagaravgifter.

Grävgeneralerna Sonya Oldenvik och Frida Granström ansluter till mötet och ordförande Ulla

Sätereie berömmer årets grävseminarium och arrangörsgruppen. Hon konstaterar också att

det gått bra trots lågkonjunktur och eventuell konkurrens från det globala grävseminariet,

GIJC.
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Tillsammans med arrangörerna diskuteras lärdomar från årets seminarium.

Uppdelningen med två grävgeneraler och en ekonomiansvarig har fungerat väl. Det har lett

till delat ansvar och mindre arbetsbelastning på var och en. Till styrelsen skickar de även med

att det vore bra att ta fram ett grävseminariedokument för den stad som får uppdraget.

Styrelsen instämmer och Ulla Sätereie och Jessica Ziegerer tar på sig uppdraget att ta fram

ett sådant dokument tillsammans med Lena Pettersson.

Arrangörerna för Gräv i Karlstad ombeds att skriva en sammanfattning kring lärdomarna från

2023.

8. Ekonomi

Kassören Lena Pettersson informerar om att medlemstalet ligger något lägre än andra år och

därmed även intäkterna för medlemsavgifter. Styrelsens uppmuntras att tänka på hur antalet

medlemmar och stödmedlemmar kan öka. I övrigt pekar resultatet på ett nollresultat med

brasklappen att resultatet från GIJC ör svårt att förutsäga.

9. Slutrapport Redaktionell fristad

Den 12 juli ska projektet slutredovisas. Ordförande Ulla Sätereie och kassör Lena Pettersson

berättar att det har krävts en auktoriserad revisor för att slutredovisa projektet. Inga

kostnader kommer däremot att belasta FGJ.

Styrelsen diskuterar vad man kan göra för att sprida ordet kring hur svårt det har varit att

hjälpa ryska journalister i exil. Opinionsutskottet tar med sig frågan för vidare diskussion i

utskottet.

10. Internat i januari 2024

I januari ska styrelsen under två dagar träffas för att ha styrelsemöte samt att diskutera

framtidsplaner. Förslag och offert från Klubbensborg i Stockholm föreligger. Styrelsen

diskuterar kostnaden och bestämmer sig för att satsa på ett billigare alternativ att träffas

hemma hos ordföranden i Göteborg.

Paus.

Daniel Kederstedt, redaktionschef på Svenska Dagbladet, besöker mötet och berättar om

tidningens utvecklingsarbete och satsningen på den grävande journalistiken.
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11. Uppdatering arbetsbeskrivningar

Punkten bordläggs till nästa möte.

12. Gräv24 i Gävle

Jessica Ziegerer redogör för uppstartsmötet med arrangörsgruppen i Gävle. Grävgeneralerna

Joanna Wågström och Amanda Alvarsson har dragit igång arbetet, skapat arbetsgrupper och

utsett en ekonomiansvarig, Per Bäckström. Både sponsorsarbete och programarbete har

kommit igång. Nästa möte hålls den 19 juni. Om möjligt ska även kassör Lena Pettersson

bjudas in.

Ordförande Ulla Sätereie lyfter frågan om överskottskrav. Jessica Ziegerer föreslår att

föreningen ska behålla samma överskottskrav som ifjol, 550 000 kronor, eftersom arbetet

redan är igång.

Styrelsen beslutar enligt förslaget och enas om att beslut om överskottskrav bör tas tidigare

under året, i samband med att grävstaden utses.

13. Datum för guldspadeinlämning

Ordförande Ulla Sätereie informerar om att hon och kooridnatorn har beslutat att öppna

guldspadeinlämningen i juni. Styrelsen är enig om att det inte behöver vara en styrelsefråga

utan att koordinatorn och guldspadejuryns ordförande själva kan komma överens om när det

passar.

14. Klimat- miljö och hållbarhetsperspektiv i samband med Grävseminariet

Nikolai Atefie har formulerat ett utkast till hur miljöfrågan kan tas tillvara i

seminarieplaneringen. Styrelsen diskuterar de goda förslagen och beslutar att ordförande ska

låta några av dem bli stommen i ett generellt dokument kan lämnas över till grävarrangörer.

Ulla Sätereie och Jessica Ziegerer tar även upp miljöfrågan med Gävles grävgeneraler på

nästa möte.

15. Medlems- och sponsorsutskottet

Anna Tiberg berättar om arbetet med att uppdatera sponsringspolicyn. Styrelsen tittar

igenom policyn och kommer med input. Utskottet tar fram några hållpunkter som kan tas

med till arrangörsgruppen i Gävle i väntan på en ny beslutad policy.
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16. Webbutskottet

Åsa Larsson informerar styrelsen om arbetet med att framöver kunna låsa in grävwikin och

annat på sajterna. Enligt en offert från Sphinxly kostar det 40 000 kronor exklusive moms för

att koppla medlemsregistret hos Föreningshuset till sajterna. Styrelsen har flera frågor som

bör besvaras innan avtal tecknas. Vad händer om man byter leverantör av medlemsregister?

Vad händer om sajten kraschar? Säkerställa att båda sajterna avses i offerten?

Styrelsen beslutar att ge webbutskottet i uppdrag att ta reda på svaren och teckna avtal

enligt offerten när frågetecknen rätats ut.

Styrelsen lyfter också frågan om huruvida analysverktygen för hemsidan ska användas, men

bordlägger frågan till nästa möte.

17. Kansliutskottet.

Inget att rapportera.

18. Utbildningsutskottet

Åsa Larsson redogör för utbildningsutskottets arbete med att sätta upp höstens kurser. Flera

kurser är inplanerade. Det handlar om Python och programmering, hur du verifierar bilder

och filmer. Det diskuteras även att organisera en kurs i AI-praktisk kunskap samt grävhäng för

studenter.

19. Internationella utskottet

Ulla Sätereie och Jessica Ziegerer berättar om arbetet i programgruppen för GIJC. De tio

punkter som FGJ och Fojo tillsammans sätter ihop är snart klara och inom kort kommer

programmet att marknadsföras. Anmälningarna till GIJC är redan många.

20. Opinionsutskottet

Ett förslag till debattartikel bordläggs till nästa möte.

21. Nästa möte hålls den 19 september, kl 15-17 på Lindholmen eller Gothia i samband med

GIJC i Göteborg. Under tiden fram till dess håller styrelsen kontakt i chattgruppen på Signal.
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22. Övriga frågor fanns det inga.

23. Ulla Sätereie förklarar mötet avslutat.

………………………………………….
Jessica Ziegerer, sekreterare

………………………………………….
Lena Pettersson, justerare

………………………………………….
Rolf Lunneborg, justerare
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